
Ministerstvo fi nancí České republiky má ve svých rukou velkou moc. Pomalu, ale jistě ruší povolení, 
která umožňují provozovat herny i na místech, kde jsou místními vyhláškami zakázané. 

Podle vyjádření náměstka ministra Ondřeje Závodského dojde k defi nitivnímu zrušení těchto 
povolení do konce srpna tohoto roku. 

A  tak obce konečně poznají, jaký vliv na 
 ně má jejich regulace hazardu. Ekono-
 mické dopady rušení heren si mnoho 
 zastupitelů neuvědomuje a ti, kteří si je 

uvědomují, hrdinně tvrdí, že se bez peněz z hazardu 
obejdou.  Toky peněz však často vyschnou až právě 
ve chvíli, kdy ministerstvo fi nancí odebere povole-
ní, a herny se zavřou.

Hazard v obcích České republiky plní funkci kva-
litního stálého a poměrně velkého příjmu v rozpoč-
tech. Ze sázkového hraní jsou fi nancovány například 
sportovní či kulturní spolky a akce. Provoz sportov-
ních klubů, divadel nebo volnočasových klubů pro 
mládež je často přímo závislý na příjmech ze sáz-
kových her. Ač se to politici na komunální úrovni 
bojí říct nahlas, tak prostřednictvím hazardu plní 
mnoho svých předvolebních slibů a dělají občany 
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svých obcí spokojenějšími. Například v osmnáctitisícové 
Kadani svým rozhodnutím zastupitelé ochudí rozpočet 
města přibližně o 8 mil. Kč a Kadani tak zbude pouze 
zlomek - pár procent podílu z celonárodního odvodu čí-
selných loterií či kurzových sázek.

A právě proto, že zdroje příjmů politici nemají potřebu 
sdělovat světu, se občané bouří proti hazardu a nechají se 
ovlivnit protihazardními aktivisty. V referendech ponouk-
nou zastupitele ke zrušení hazardu a ti s těžkou hlavou 
zpravidla souhlasí. Ve chvíli defi nitivního zrušení heren 
a uzavření pomyslného kohoutku stojí představitelé obcí 
před velmi náročným úkolem. Otázka, kterou musí řešit, 
je skoro jako z nerudovského fejetonu. Kde na to vzít?

Existují snad nějaké alternativní zdroje příjmů, o kterých 
veřejnost neví? Realita je bohužel tvrdá. Dříve nebo poz-
ději po zrušení heren musí dojít k omezením a škrtům 

v rozpočtu. Ale co dřív? Nepostavit čističku odpadních 
vod? Snížit dotaci místní fotbalovému klubu, který mohl 
útočit na vyšší soutěže? 

Je jen otázkou času, kdy nastane chvíle a první obce uzna-
jí svou chybu a přistoupí k regulaci sázkových her jiným 
způsobem. Kladivo nedostatku zdrojů na ně udeří tvrdě 
a přesně jako na kovadlinu. Nulová tolerance není řešení, 
nulová tolerance je problém. 

Regulace hazardu má smysl, ale musí být promyšlená. 
Herna nízkého standardu na každém bulváru i v každé 
zapadlé uličce nikomu neprospěje. Avšak úplným odstra-
něním heren z koloritu města utrpí nejvíce sami jeho ob-
čané. Ideální je tak proslulá zlatá střední cesta, regulace 
dotažená do detailu tak, aby vybalancovala ekonomický 
přínos a zároveň město nebylo hernami přesyceno.
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